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Szili Katalin úrasszonynak
az Országgyűlés elnökének
Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .§ .-a és a Magyar Köztársaság Alkotmányának 27 .§-a szerinti

jogomnál fogva kérdést kívánok intézni

Burány Sándor
foglalkoztatáspolitikai és munkaügyi Miniszter úrhoz

„Hogyan lehetne csökkenteni a fogyatékkal élők mai magas munkanélküliségi

arányain?"

címmel .

A kérdésre írásban kérem a választ.

Tisztelt Miniszter úr!

Sajnos, nagyon lassú az előrehaladás a fogyatékkal élők foglalkoztatása területén .

Fogadóóráimon mindig szembesülök olyan panaszokkal, melyek szerint gyakorlatilag

reménytelen vállalkozás egy mozgássérült elhelyezkedése . Vannak jogszabályaink, léteznek

ilyen jellegű munkaerő foglalkoztatását elősegítő eszközeink - mégis, a mindennapok

tapasztalatában úgy tűnik, hogy ezek hatása csak kismértékű .
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A mai foglalkoztatási támogatások nem vonzóak, nincsenek tekintettel a munkáltató

munkahelyén óhatatlanul felmerülő akadálymentesítést szolgáló pluszkiadásokra - amelyek

folyamatosak . A jelenlegi támogatást meg kellene kétszerezni, hogy érdemlegesen javuljon a

fogyatékosok foglalkoztatása iránti gazdálkodói igény . Ez nem csupán pénz kérdése - ez

tükrözné azt az elszántságot is, ahogyan egy humánus társadalom meg kívánja oldani ezt a

gondot .

Meg kellene teremteni a fogyatékossággal élő személyek egyéni vállalkozását

támogató kedvezmények általános lehetőségét. Ma például az adóhatóságok egyforma

intenzitású és költséghányadú munkát várnak el az azonos szakmákban dolgozóktól - és erre

a jövedelmi minimumra vonatkozó elvárásaikat közzé is teszik - miközben erre a

teljesítményre a fogyatékosok nyilvánvalóan képtelenek . Egy műhelyben a rokkantkocsival

közlekedő vállalkozónak lényegesen nagyobb a helyigénye, energiaigénye, kisebb a

teljesítménye - és ma erre a tényre nincs tekintettel sem a helyi adóztatás, sem az állami .
Félreértés ne essék, nem adókedvezményt kérnek a fogyatékos vállalkozók - csupán a

felmerülő többletköltségeik és alacsonyabb teljesítményük hatóságok általi tudomásul vételét,

és ezáltal az azonos közteherviselési esély lehetőségét!

Napjainkban dőlnek el kormányszinten a 2004 . évi adózási és költségvetési
előirányzatok. Kívánja-e a korábbiaknál erőteljesebben képviselni a tárca a 2004 . évi

költségvetési évben a fogyatékkal élők érdekeit? Megjelennek-e ezek az elképzelések a

fogyatékkal élők foglalkoztatását elősegítő támogatások és az adózás területén?

Budapest, 2003 . szeptember 11 .
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